

Individual European Veterans Fencing Championships

Thionville



EN Version

Summary of key information for EVF Heads of Delegation

The Fencing Club Escrime 3 Frontières (E3F) is pleased to host the individual EVF European Championships (3 weapons) from **17 to 21 May 2023**. These Championships are **open to all licenced veteran fencers**, in accordance with the eligibility rules laid down by the European Federation of Veterans (EVF), **without prior qualification or classification**.

1) PRACTICAL INFORMATION AND POINTS OF CONTACT

European Veterans Fencing organisation

- <https://www.veteransfencing.eu>
- [Board-Portfolios-2021.pdf \(veteransfencing.eu\)](#)
- **EVF webmaster (registration software, credentials)**
webmaster@veteransfencing.eu

Organisation team : Escrime 3 Frontières Thionville (E3F)

- <https://thionville2023.com>
 - contact@europeanveteransfencing-thionville2023.eu
- Mobile phone : 0033 6 47 36 43 93

2) SPORTS COMPLEX

Centre Multisports La Milliaire - Salle d'Armes Robert ROSE
71, rue Paul Albert - 57100 THIONVILLE

GPS coordinates : Latitude : 49.356784 - Longitude : 6.144683

The complex is 2 hours from **Paris Gare de l'EST** by TGV train (**THIONVILLE station**), 30 mn from **Luxembourg-Findel airport** and 40 mn driving from the **TGV Station LORRAINE TGV**.

The city of Thionville is easily accessible by car (A31 highway).

3) COMPETITION SCHEDULE

[Schedule - EUROPEAN VETERANS FENCING \(europeanveteransfencing-thionville2023.eu\)](https://europeanveteransfencing-thionville2023.eu)

Tuesday 16 May	Wednesday 17 May	Thursday 18 May	Friday 19 May	Saturday 20 May	Sunday 21 May
10:00 – 19:00 Welcome to fencers and Delegations	Foil Men V2	Sabre Men V1	POOLS Epee Men V1	TABLEAU Epee Men V1	Foil Men V1
14:00 Technical board meeting	Epee Men V3	Foil Men V3	POOLS Epee Men V2	TABLEAU Epee Men V2	Sabre Men V2
15:00 Referees' meeting	Foil Men V4	Epée Men V4	Sabre Men V4	Sabre Women V1	Sabre Men V3
16 :00 Meeting with Heads of Delegation	Epee Women V3	Epee Women V1	Foil Women V1	Sabre Women V2	Epee Women V2
17:00 EVF Congress	Sabre Women V4	Foil Women V2	Sabre Women V3	Foil Women V3 Foil Women V4	Epee Women V4
	Opening ceremony			Free cocktail dinner	Closing ceremony

The **meeting with Heads of Delegation** scheduled on May 16th will take place in the sports complex La Milliaire. Please note that the **cocktail dinner on Saturday night May 20th** is free. For organisational purposes, E3F needs your help to assess the number of participants (specific field to fill in EVF software when registering your fencers).

Fencers should be aware that their accreditation and control of their equipment/weapons will be carried out the day before the competition.

4) ACCOMMODATION AND TRANSPORTATION

Hotels

A list of partner hotels is suggested on our website. Please invite your fencers to book their hotel room early, especially if they intend to stay in Thionville.

[Accommodations - EUROPEAN VETERANS FENCING \(europeanveteransfencing-thionville2023.eu\)](https://europeanveteransfencing-thionville2023.eu)

In case your fencers book a room in a partner hotel in Thionville or Yutz, **a dedicated bus line** will be operational during the whole championships, to transport them to the sports complex and back to their hotel. Time schedules of this bus line are published on our website.

[On-site bus transportation - EUROPEAN VETERANS FENCING \(europeanveteransfencing-thionville2023.eu\)](https://europeanveteransfencing-thionville2023.eu)

If fencers book their hotel room elsewhere (Amnéville included), they will need to travel to Thionville by their own means. In this case, it is preferable to drive.

Transfer from the Luxembourg Airport and Lorraine TGV Station

If fencers on arrival wish to be picked up by E3F at **Luxembourg Findel airport** or **Lorraine TGV station** or driven back when leaving, they are kindly invited to fill in the form below:

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSe8jopR8_LpOyCvtF4Pdn5BcAunLp7wxfoGkeAw2Sp1c742w/viewform?pli=1

Deadline for registration and payment to E3F: **5 May, 2023**

In case of questions, fencers should send a mail to: **navetteE3f@gmail.com**

Transfer fees are by person and by trip (60€ from Luxembourg **Findel airport** to Thionville and 70€ from the **Lorraine TGV station**, same price for the return). Payment for this service will be made directly by fencers to E3F. Further instructions are on our website.

5) REGISTRATION PROCESS

Summary of the mission assigned to Heads of Delegation

Once appointed by the EVF member, you act as liaison officers between the EVF, the organisers (E3F Escrime 3 Frontières) and your country's fencers.

In practice, you will be responsible for a wide range of tasks, including publicising the event to veteran fencers of your country, collecting their data i.e. names, age categories, weapons selected, checking their eligibility with EVF rules, registering their details into the EVF software, collecting their ID photo and uploading into the software and collecting their registration fees.

Last but not least, you are responsible for transferring to the organisers (E3F) the registration fees collected as HoD from all registered fencers of your country.

Registering your country's fencers

In compliance with EVF rules, registrations are carried out by each EVF Head of Delegation.

For details, please refer to the EVF website, in particular to the Handbook of regulations.

[EVF-Handbook-Sept-2022-1.pdf \(veteransfencing.eu\)](#)

Categories

Age category	Year of birth
V1	1974-1983
V2	1964-1973
V3	1954-1963
V4	Born in 1953 or before

Compulsory use of the EVF database and software

Link of the EVF software: veteransfencing.eu/register/792

[Members Login – European Veterans Fencing](#)

If you have forgotten your password, you can reset it using:

<https://www.veteransfencing.eu/wp-login.php?action=lostpassword>

If you have forgotten the username or e-mail address, please send an e-mail to

webmaster@veteransfencing.eu.

Registration of fencers on the EVF software

Key dates and deadlines

As EVF Heads of Delegation, you will be able to start registration of your fencers on the EVF software from **Tuesday, February 14th**.

The **closure** of the registration phase on the EVF software is **April 11th, 2023**.

After this date, no new registrations can be made into the software.

The **payment deadline** for the total registration fees to the organiser (E3F) is **April 17th, 2023**.

In case a fencer needs to cancel their registration, they should notify you as HoD before May 1st, 2023. The registration fees will be fully refunded by the organiser if you have been informed as Head of Delegation within this deadline and **if you have informed the organiser** by that same deadline. No refund will be made for cancellations notified after this date.

To check the status of your registered fencers, please click on the following page:

[Participants Overview for European Individual Championships 2023 at on 16 May 2023 – European Veterans Fencing](#)

Entry fees per fencer

The entry fees are determined by EVF.

- Entry for 1 weapon : 85€
- Entry for 2 weapons : 120€
- Entry for 3 weapons : 155€

Global payment to the organiser E3F

As Head of Delegation, once your list of fencers is finalised, you will be requested to proceed with a **single global payment to Escrime 3 Frontieres**, corresponding to the registration fees collected from all your country's fencers registered in the EVF software (**deadline : April 17th**).

The payment to E3F should be made **in Euro only**, to the following bank account.

Beneficiary	ESCRIME 3 FRONTIERES
IBAN	FR76 3008 7333 2700 0202 2570 255
BIC	CMCIFRPP

Reference to the global payment : as suggested below

TH 2023 Registration Fees – Country Code– Amount €



Before processing with this global payment to E3F, **please inform us by mail the amount you are about to transfer**. At this occasion, you may provide a recap of the number of registrations you processed into the EVF software (a cashier function is available [Cashier Interface – European Veterans Fencing](#)).

Example

One weapon : 20 fencers

Two weapons : 5 fencers

Three weapons : 3 fencers

Fees transferred : $(20*85)+(5*120)+(3*155) = \dots\text{€}$

Many thanks for your attention. We remain at your disposal for further questions or clarifications. We look forward to seeing many fencers in Thionville next May.

The organisation committee of E3F

Championnats d'Europe d'Esgrime Individuels Vétérans Thionville



2023

17 au 21 Mai

Version FR

Récapitulatif des informations à l'attention des Chefs de Délégation

Le Club d'Esgrime 3 Frontières est heureux d'accueillir les Championnats d'Europe individuels vétérans aux 3 armes **du 17 au 21 mai 2023**. Ces Championnats **sont ouverts à tous les licenciés vétérans**, selon les règles d'éligibilité définies par la Fédération Européenne d'Esgrime Vétérans (EVF), **sans condition de qualification ou de classement préalable**.

1) INFORMATIONS PRATIQUES ET CONTACTS

European Veterans Fencing

- <https://www.veteransfencing.eu>
- [Board-Portfolios-2021.pdf \(veteransfencing.eu\)](#)
- EVF webmaster (software EVF, identifiants et mots de passe)
webmaster@veteransfencing.eu

Club organisateur : Esgrime 3 Frontières Thionville (E3F)

- <https://thionville2023.com>
- contact@europeanveteransfencing-thionville2023.eu
Mobile : 0033 6 47 36 43 93

2) LOCALISATION DES EPREUVES

Centre Multisports La Milliaire - Salle d'Armes Robert ROSE
71, rue Paul Albert - 57100 THIONVILLE

Coordonnées GPS : Latitude : 49.356784 - Longitude : 6.144683

Le complexe sportif est situé à 2 heures de PARIS Gare de l'Est en TGV (Arrêt : **Gare de Thionville**), à 30 mn de l'aéroport de **Luxembourg-Findel** et à 40 mn en voiture de la **Gare TGV Lorraine**.

Thionville est également facilement accessible en voiture (autoroute A31).

3) PROGRAMME GENERAL DES COMPETITIONS

<i>mardi 16 mai</i>	<i>mercredi 17 mai</i>	<i>jeudi 18 mai</i>	<i>vendredi 19 mai</i>	<i>samedi 20 mai</i>	<i>Dimanche 21 mai</i>
10h00 – 19h00 Accueil athlètes et délégués	Fleuret Hommes V2	Sabre Hommes V1	POULES Epée Hommes V1	TABLEAU Epée Hommes V1	Fleuret Hommes V1
14h00 Réunion directoire technique	Epée Hommes V3	Fleuret Hommes V3	POULES Epée Hommes V2	TABLEAU Epée Hommes V2	Sabre Hommes V2
15h00 Réunion des arbitres	Fleuret Hommes V4	Epée Hommes V4	Sabre Hommes V4	Sabre Dames V1	Sabre Hommes V3
16h00 Réunion chefs de délégation	Epée Dames V3	Epée Dames V1	Fleuret Dames V1	Sabre Dames V2	Epée Dames V2
17h00 Congrès de l'EVF	Sabre Dames V4	Fleuret Dames V2	Sabre Dames V3	Fleuret Dames V3	Epée Dames V4
				Fleuret Dames V4	
	Cérémonie d'ouverture			Cocktail dînatoire entrée libre	Cérémonie de clôture

La **réunion des Chefs de Délégation** le 16 mai aura lieu au Complexe sportif la Milliaire. Veuillez noter également que le **cocktail dînatoire du samedi 20 mai** au soir est offert. À des fins organi-

sationnelles, E3F doit évaluer le nombre de participants et demandera aux Chefs de Délégation de recenser les participants (cf champ spécifique à remplir au moment d'inscrire les tireurs dans le software d'EVF).

Il est utile de préciser aux compétiteurs que leur accréditation et le contrôle de leur matériel/armes seront effectués la veille de chaque épreuve.

4) **HEBERGEMENT & TRANSPORT**

Hôtels

Notre site web recense une liste d'hôtels partenaires. Nous conseillons à tous les tireurs de réserver rapidement leur hébergement, surtout s'ils envisagent de séjourner dans un hôtel de Thionville centre.

[Hébergement - EUROPEAN VETERANS FENCING \(europeanveteransfencing-thionville2023.eu\)](http://europeanveteransfencing-thionville2023.eu)

Si les escrimeurs réservent leur chambre dans un hôtel partenaire de Thionville ou Yutz, une **ligne de bus spéciale** sera opérationnelle durant les championnats, leur permettant de les amener sur le lieu de la compétition et de les ramener à l'hôtel. Les horaires de ce bus sont affichés sur notre site.

[On-site bus transportation - EUROPEAN VETERANS FENCING \(europeanveteransfencing-thionville2023.eu\)](http://europeanveteransfencing-thionville2023.eu)

Veillez noter que si vos escrimeurs réservent un hôtel en dehors de Thionville/Yutz, ils devront se rendre à Thionville par leurs propres moyens. Dans ce cas, il est préférable d'être motorisé.

Transfert depuis l'aéroport de Luxembourg ou de la gare Lorraine TGV vers Thionville

Si vos tireurs souhaitent à leur arrivée être transférés par E3F de **l'aéroport de Luxembourg Findel ou de la Gare de Lorraine TGV vers Thionville ou bien y être acheminés à leur retour**, ils sont invités à s'enregistrer à notre service de transfert payant en cliquant sur le lien ci-dessous

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSe8jopR8_LpOyCvtF4Pdn5BcAunLp7wxfoGkeAw2Spm1c742w/viewform?pli=1

Délai pour inscription et paiement par les tireurs à E3F : **5 mai 2023**

En cas de questions, les tireurs peuvent envoyer un mail à navetteE3f@gmail.com

Les transferts sont payants, les prix sont par personne et par transfert (60€ **depuis l'aéroport de Luxembourg Findel** vers Thionville et 70€ de la **Gare de TGV Lorraine**, mêmes tarifs pour le retour). Le service de transfert doit être réglé directement par les tireurs à E3F. De plus amples instructions sur notre site web.

5) PROCEDURES D'INSCRIPTION

Résumé des missions du Chef de Délégation

Une fois nommé(e) Chef(fe) de Délégation pour votre pays par le membre EVF, vous êtes l'interlocuteur privilégié entre EVF, les organisateurs (E3F Escrime 3 Frontières) et les tireurs de votre pays.

En pratique, vous endosserez diverses tâches, comme assurer la publicité de notre événement auprès de vos tireurs vétérans, collecter leurs noms, coordonnées, catégories, armes choisies, vérifier leur éligibilité au regard des règles d'EVF, les inscrire dans le software d'EVF, récupérer leurs photos d'identité, et collecter le paiement de leurs droits d'inscription.

Et pour finir, vous aurez la responsabilité de régler à E3F les frais d'inscription collectés auprès des tireurs de votre pays que vous aurez inscrits.

Procédure pour inscrire vos tireurs

Conformément au Règlement de l'EVF, les inscriptions et le paiement des droits d'inscription au Comité organisateur seront effectués uniquement par les Chefs de Délégation EVF nommés pour chaque nation.

Pour plus de détails, merci de vous reporter au site d'EVF, en particulier au Manuel des Règles (Handbook of regulations) [EVF-Handbook-Sept-2022-1.pdf \(veteransfencing.eu\)](http://veteransfencing.eu/Handbook-Sept-2022-1.pdf)

Catégories d'âge	Année de naissance
Vétérans 1	1974-1983
Vétérans 2	1964-1973
Vétérans 3	1954-1963
Vétérans 4	Nés en 1953 et avant

Lien vers la page d'inscription du software d'EVF : veteransfencing.eu/register/792
[Members Login – European Veterans Fencing](http://veteransfencing.eu/members-login)

Si vous avez oublié votre mot de passe, faites la demande via le lien ci-dessous
<https://www.veteransfencing.eu/wp-login.php?action=lostpassword>

En cas d'oubli de votre identifiant ou de votre adresse email, merci d'adresser un mail à webmaster@veteransfencing.eu.

Inscription des tireurs dans le software d'EVF

Dates clés

En tant que Chef de Délégation, vous pourrez **commencer à inscrire** vos tireurs **dès le mardi 14 février 2023**.

La **clôture des inscriptions dans le software d'EVF** est le **mardi 11 avril 2023**. **Après cette date, les inscriptions seront clôturées.**

La **date ultime pour le règlement des frais d'inscription aux organisateurs (E3F)** est fixée le **lundi 17 avril 2023**.

Pour vérifier à tout moment la liste des tireurs que vous avez inscrits, cliquer sur le lien ci-joint: [Participants Overview for European Individual Championships 2023 at on 16 May 2023 – European Veterans Fencing](#)

Si certains tireurs souhaitent annuler leur inscription, ils doivent vous en aviser **avant le 1^{er} mai 2023** (inclus). Le remboursement de leurs frais d'inscriptions ne sera effectué que si vos tireurs vous ont notifié avant cette date **et que vous en avez informé E3F avant le 1^{er} mai également**.

Rappels des droits d'inscription par tireur

Les droits d'inscription sont fixés par EVF.

- Inscription à une seule arme : 85€
- Inscription à deux armes: 120€
- Inscription à trois armes : 155€

Paiement global aux organisateurs d'E3F

En tant que Chef de Délégation, une fois que vous aurez finalisé la liste de vos tireurs, nous vous demanderons de procéder, **au plus tard le lundi 17 avril**, à un paiement unique vers **E3F**, correspondant aux frais d'inscription collectés auprès des tireurs que vous aurez inscrits sur le software d'EVF.

Merci de procéder **par virement** sur le compte ci-dessous et d'indiquer une référence comme suggérée ci-après.

TH 2023 Droits inscription – Code du PAYS– Montant en €

Compte bancaire d'E3F

Bénéficiaire	ESCRIME 3 FRONTIERES
IBAN	FR76 3008 7333 2700 0202 2570 255
BIC	CMCIFRPP

Avant de procéder au paiement global vers E3F, merci de nous informer par mail du montant viré en récapitulant si possible le nombre de tireurs inscrits (cf fonction Caisse dans le software d'EVF [Cashier Interface – European Veterans Fencing](#)).

Exemple

Une arme : 20 inscrits

Deux armes : 5 inscrits

Trois armes : 3 inscrits

*Montant du virement : $(20*85)+(5*120)+(3*155) =$ €*

**Merci pour votre attention. Nous restons disponibles pour toutes questions ou clarifications.
Au plaisir de vous voir nombreux à Thionville en mai prochain.**

Le Comité d'organisation d'E3F